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Protokół nr 36/2021 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 17 listopada 2021 r. w godz. od 16:00 do 17:40  

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego:   

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – on-line 

3. Karol Korneluk – on-line 

4. Jarosław J. Kowalewski – on-line 

5. Wojciech Pająk  

6. Andrzej Turowski 

7. Łukasz Wojno 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta – on-line    

2. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchom. – on-line  

3. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

4. Maria Langner – Radca prawny – on-line  

5. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach – on-line  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Poinformował, że wpłynął dodatkowy projekt 

uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2022 r. wysokości opłat i kosztów 

związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki, 

który będzie omawiany w porządku obrad jako pkt. 11, przed punktem wolne wnioski. 

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 
1. Przyjęcie Protokołu nr 35/2021 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 października 2021 r. 

2. Zaopiniowanie wniosku dotyczącego środków z budżetu miasta na realizację w ramach 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 2021 projektu pod nazwą „Suwałki-napis 

świetlny przestrzenny 3D na suwalskich bulwarach – BO” 

3. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów 

dzierżawy na okres 10 lat na grunty pod garażami wybudowanymi ze środków własnych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie „Regulaminu 

przewozu osób i bagażu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta Suwałk oraz 

Gminy Suwałki”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki”  

i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2022 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki. 

12. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 35/2021 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 października 2021 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie wniosku dotyczącego środków z budżetu miasta na realizację  

w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 2021 projektu pod nazwą „Suwałki-

napis świetlny przestrzenny 3D na suwalskich bulwarach – BO” 

– Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna zwrócił się z prośbą do radnych o wypowiedzenie się co do 

kontynuacji w realizacji projektu, który został wybrany w ramach Budżetu Obywatelskiego 

na rok 2021, dotyczący napisu świetlnego Suwałki. Miasto stwierdziło, że po 

przeprowadzonych przetargach nie jest w stanie zrealizować go w zakładanych przez 

wnioskodawcę kwotach, które były pierwotnie zakładane. Proponowane kwoty są znacząco 

wyższe, przekroczono kwoty zakładane w budżecie. W związku z tym czy Miasto powinno 

kontynuować realizację ww. wniosek? 

 

Radny W. Pająk stwierdził, że zmieniły się warunki np. rosnące ceny energii elektrycznej, a 

ww. inwestycja tworzyłaby dodatkowe koszty związane z oświetleniem, które nie były 

szacowane i będą obowiązywały w przyszłym roku. Zrezygnowanie z napisu może być 

sygnałem dla mieszkańców, że radni chcą energię elektryczną oszczędzać i nie przenosić 

takich kosztów na podatnika. Radny stwierdził, że Miasto z takich dodatkowych ozdób może 

zrezygnować.  

 

Przewodniczący Komisji T. Czerwiecki dodał, że jest zdecydowanie przeciw takim 

wydatkom, nie ma z tego żadnego pożytku.  

 

 



3 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad odrzuceniem wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja negatywnie zaopiniowała wniosek dotyczący środków z budżetu miasta na 

realizację w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 2021 projektu pod nazwą 

„Suwałki-napis świetlny przestrzenny 3D na suwalskich bulwarach – BO” 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił wniosek wraz z mapkami, na których przedstawione są 

działki przeznaczone do planu sprzedaży. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący T. Czerwiecki poinformował, że wpłynął na ręce Przewodniczącego Rady 

Miejskiej wniosek podpisany przez kilku radnych oraz Prezydenta Miasta Suwałk  

w sprawie nadania nazwy rondu u zbiegu ulic Wojska Polskiego. Łąkowej i Zastawie – 

imienia Józefa Gajewskiego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 1 radny 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów 

dzierżawy na okres 10 lat na grunty pod garażami wybudowanymi ze środków 

własnych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

zawarcie umów dzierżawy na okres 10 lat na grunt pod garażami wybudowanymi ze środków 

własnych dzierżawców zlokalizowanych przy kilku ulicach w mieście.  

 

Radny K. Korneluk czy właściciele garaży będą mogli wcześniej przed upływem 10 lat 

wykupić grunty pod garażami? Naczelnik R. Wysocki odpowiedział, że w trakcie trwania 

umowy dzierżawy istnieje możliwość nabycia ww. nieruchomości.  Radny K. Korneluk 

zapytał, jaki jest najkrótszy okres po, którym będą mogli wystąpić do Rady właściciele  

o nabycie ww. działek?  R. Wysocki odpowiedział, że część z nich będzie musiała zostać 

podjęta uchwała, która wyrażałaby zgodę na sprzedaż gruntów pod garażami. Dopiero 

wtedy, uchwała upoważniałaby do kolejnego działania - do sprzedaży działek. 

 

Radny T. Czerwiecki, działki pod garażami będą sprzedawane po obrysie garaży? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że tak ponieważ pod każdym garażem wydzielona jest 

działka i właścicielem gruntu jest miasto a właścicielem garażu jest osoba prywatna. Miasto 

podjęło decyzję, aby sprzedać grunt pod garażem właścicielom garaży. Radny 

 T. Czerwiecki stwierdził, że będzie wykupiony tylko grunt pod garażami, natomiast droga 

dojazdowa do garaży pozostanie nadal własnością miasta. Dodał, że często od kilku lat 

pojawiają się wnioski do Budżetu Obywatelskiego o wykonanie utwardzenia nawierzchni 

drogi dojazdowej do garaży. Dlaczego właściciele garaży mają korzystać ze środków miasta, 

kiedy to miasto mogłoby sprzedać dojazd do ich garaży. Wtedy to, koszty wykonania 

utwardzenia dojazdu byłyby po stronie właścicieli garaży, a miasto nie byłoby narażone na 

dodatkowe wydatki. Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że byłoby to zasadne skoro są 

właścicielami garaży to powinni partycypować w kosztach i utrzymywać drogi dojazdowe 

do tych garaży. Miasto nie może zmusić właścicieli garaży do wykupu gruntów wokół garaży 

jak również do wykupu dróg dojazdowych do nich.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umów dzierżawy na okres 10 lat na grunty pod garażami wybudowanymi ze 

środków własnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na cele rolnicze z dotychczasowym 

dzierżawcą.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie „Regulaminu 

przewozu osób i bagażu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta Suwałk 

oraz Gminy Suwałki”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały wprowadza do ww. 

Regulaminu zakaz palenia papierosów elektronicznych w autobusie.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie „Regulaminu przewozu osób i bagażu autobusami komunikacji miejskiej na 

terenie Miasta Suwałk oraz Gminy Suwałki”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 

komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że miasto proponuje wzrost cen biletów dla osób 

korzystających z komunikacji miejskiej o 20 %, dodał, że miastach sąsiednich w chwili 

obecnej obowiązują wyższe ceny niż w Suwałkach. Nadmienił, że jest to spowodowane 

wzrostem kosztów komunikacji miejskiej, wzrost cen paliw, wzrost inflacji oraz wzrost 

kosztów osobowych pracowników PGK. Nastąpił również spadek ilości pasażerów 

wywołany pandemią, który niestety w chwili obecnej nie odbudowuje się. Przedstawił dane 

z uzasadnienia do projektu uchwały oraz poinformował, że obecne ceny za bilety zostały 

wprowadzone w 2011 roku i od tego czasu nie były zmieniane mimo ciągłego wzrostu 

kosztów funkcjonowania komunikacji miejskiej. 

 

Radny J. Kowalewski zgłosił wniosek o dodaniu dwóch ustępów do § 7 pkt. 1 ust. 20 i ust. 

21. W brzmieniu: „ustęp 20 zwolnienia z opłat żołnierzy terytorialnej służby wojskowej”  

i „ustęp 21 weterani działań poza granicami państwa”. Ponieważ koszty związane z takimi 

zapisami będą znikome lub żadne. Taki zapis ma raczej charakter wsparcia, tych osób  

w myśl ogólnopolskiej akcji „murem za polskim mundurem”, która jest realizowana przez 

Ministerstwo Obrony Narodowej i przez wiele innych podmiotów. Żołnierze Terytorialnej 

Służby Wojskowej nie są to żołnierze zawodowi, są to np. uczniowie, mieszkańcy miasta, 

pracownicy urzędów, różnych zakładów pracy, którzy w czasie wolnym pełnią terytorialną 

służbę wojskową (są to ochotnicy). Natomiast druga grupa, są to żołnierze  

i funkcjonariusze innych służb, którzy w imieniu Rzeczpospolitej działali w czasie misji poza 

granicami kraju.    

 

Radny T. Czerwiecki  zaproponował, aby do ust. 20 dodać słowo „umundurowani”. Radny 

J. Kowalewski zgodził się na taki zapis.  

 

Radny W. Pająk odniósł się do wniosku złożonego przez Radnego J. Kowalewskiego. 

Dlaczego jedna z grup zawodowych zostanie wyróżniona a inna nie? Żołnierze WOTu 

otrzymują wynagrodzenie. Radny J. Kowalewski odniósł się do wypowiedzi Radnego  

W. Pająka i stwierdził, że nie jest to grupa zawodowa, ponieważ wśród żołnierzy 

terytorialnej służby zawodowej są lekarze, ksiądz, nauczyciele i uczniowie. Są to działania 

społeczne, są to ochotnicy. Radny W. Pająk zapytał i zgłosił swoje wątpliwości, czy ma to 

być w postaci długoterminowego zapisu w Regulaminie komunikacji miejskiej? Prezydent 

Ł. Kurzyna poinformował, że na Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Radny  

K. Korneluk zgłosił wątpliwość co do punktu 17. Prezydent wniósł w formie autopoprawki 

doprecyzowany zapis w brzmieniu „organizatorzy i uczestnicy Suwałki Blues Festival  

w trakcie jego trwania, na podstawie identyfikatora festiwalu, biletu wstępu na koncert 

organizowany w ramach festiwalu lub koszulki festiwalu”. Prezydent dodał, że taki zapis 

znajdzie się w materiałach przedstawionych na sesję. Prezydent odniósł się również  

do kwestii zgłoszonych przez Radnego J. Kowalewskiego. Poprosił o doprecyzowanie 

intencji wnioskodawcy w zakresie żołnierzy wojsk obrony terytorialnej. Czy dotyczy to 

przemieszczania się w celu pełnienia służby, czy jazdy na służbę w umundurowaniu? Czy to 

uprawnienie dotyczy tych żołnierzy w każdym momencie jazdy komunikacją miejską? Radny 

J. Kowalewski odpowiedział, że dotyczy to umundurowanych żołnierzy terytorialnej służby 

wojskowej, którzy jadą do jednostki wojskowej lub są wezwani do stawienia się  
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w jednostce wojskowej na jeden weekend w miesiącu. Dotyczy to wyłącznie, takich sytuacji 

kiedy to, żołnierze występują w umundurowaniu i jadą pełnić służbę.     

 

Radny K. Korneluk zapytał, czy wymienione dwa punkty 20 i 21 można głosować 

oddzielnie? Radny J. Kowalewski poprosił o jedno głosowanie nad dwoma punktami.  

Przewodniczący T. Czerwiecki poddał pod głosowanie wniosek Radnego  

J. Kowalewskiego o wprowadzenie w § 7 pkt. 20 i 21. W brzmieniu: pkt 20 „zwolnienia  

z opłat umundurowanych żołnierzy terytorialnej służby wojskowej” i pkt. 21 „weterani 

działań poza granicami państwa”. 

 

Głosowanie nad Wnioskiem Radnego J. Kowalewskiego dot. wprowadzenia dwóch 

punktów do projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                                       – 1 radny 

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki”  

i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały, w którym zaproponowano 

wprowadzenie niewielkich modyfikacji w obecnie obowiązującym programie  

pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki”. Dotyczy dopłat do 

wymiany źródeł ciepła w domach mieszkańców Suwałk. Zmiany dotyczyć będą rozszerzenia 

kręgu odbiorców programu uprawnionych do otrzymania dotacji o właścicieli oddanych do 

użytku budynków wielorodzinnych. Na skutek wprowadzenia proponowanej zmiany  

o dotację będą mogli występować właściciele domów wielorodzinnych np. kamienic. Kolejną 

zmianą jest wyrównanie grup dochodowych polegającą na określeniu dwóch grup dochodu 

na osobę w gospodarstwie domowym, zamiast obecnie obowiązujących trzech. Kolejny 

temat to umożliwienie łączenia dotacji z dwóch różnych źródeł, tj. z budżetu Miasta i z 

programu „Czyste powietrze”.  
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Radny W. Pająk czy jest możliwe wydłużenie terminu naboru przez cały rok, nie tylko 

styczeń i luty?  Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że preferowane jest rozwiązanie,  

w którym zostanie ogłoszony konkurs w mieście Suwałki, a jednocześnie równolegle 

wnioskodawcy mogą występować z wnioskami o dofinansowanie w ramach programu 

„Czyste powietrze”. Dotyczy to osób o najniższych dochodach. Radny W. Pająk 

zaproponował, aby umożliwić w programie miejskim refundację poniesionych kosztów  

i umożliwić wcześniejszą realizację inwestycji w danym roku budżetowym lub  

w poprzedzającym roku budżetowym. Prezydent Ł. Kurzyna raczej nie jest to możliwe, 

ponieważ są pewne ramy prawne, które nakłada ustawa o finansach publicznych.   

Radny T. Czerwiecki ile gospodarstw rocznie zmienia źródło ciepła? Prezydent Ł. Kurzyna 

odpowiedział, że jest to około 70-80 gospodarstw rocznie.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

  

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały, w którym zaproponowane zostały nowe 

stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Funkcjonowanie systemu 

generuje koszty związane z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów, które powinny zostać 

pokryte dochodem z opłat wnoszonych przez mieszkańców z systemu gospodarowania 

odpadami. Przedstawił informację jak wygląda miasto na tle innych miast z regionu np.: 

Ostrołęki, Ełku, Augustowa, Białegostoku, Łomży, która dot. kosztu jaki ponosiłaby 

przeciętna 4 osobowa rodzina. Prezydent przedstawił propozycję podniesienia opłat za 

pojemniki, w których odpady pozostawiają firmy związane z prowadzoną działalnością 

gospodarczą, to ustawodawca uregulował to, że opłaty mają być wnoszone od pojemnika. 

Przedstawił wszystkie najważniejsze informacje, które zawarte są w uzasadnieniu do 

uchwały.  

 

Radny T. Czerwiecki zgłosił propozycję o doprecyzowanie zapisów w § 4  

i w poszczególnych punktach i wprowadzenie zapisu „… a powstają odpady komunalne 

stawka opłaty za odebrane odpady z pojemnika o określonej pojemności”. Poprosił  

o dodatkowe wyjaśnienia dotyczące § 5 pkt 1., czy ten punkt dotyczy również ogródków 

działkowych?  Prezydent Ł. Kurzyna udzielił odpowiedzi odnośnie przedstawionego zapisu 
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w § 4 jest to sformułowanie przeniesione wprost z ustawy. Dodał, że projekt uchwały został 

uzgodniony z Regionalną Izbą Obrachunkową. Należy się zastanowić czy nie będzie to 

sprzeczne z zapisem ustawowym.  Odnośnie drugiego pytania Prezydent odpowiedział, że 

opłata dotyczy tylko domków typowo letniskowych, a takie nieruchomości nie występują na 

terenie Miasta. Natomiast od ogródków działkowych miasto nie pobiera dodatkowych opłat.  

Radny T. Czerwiecki zapytał o dosyć dużą podwyżkę stawki za opłaty komunalne z 34 zł. na 

41 zł., gdzie w uzasadnieniu w zestawieniu kosztów prognoza wzrostu kosztów 

przedstawiona jest 19 %, a dla mieszkańców jest 24 %. Prezydent Ł. Kurzyna odniósł się 

do wypowiedzi radnego T. Czerwieckiego i stwierdził, że założeniem Miasta było to, aby 

zbilansować stawki za odpady w perspektywie roku 2020 i 2021. Niestety miastu nie udało 

się tego dokonać, w związku z tym musiało zamknąć system gospodarki odpadami  

w kwotach, w jakich miasto jest w stanie w budżecie na to przeznaczyć.  

Radny T. Czerwiecki zadał pytanie odnośnie wzrostu kosztów związanych z frakcją 

energetyczną Prdeef. Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że mieszkańcy miasta z roku na 

rok wytwarzają coraz więcej odpadów komunalnych i w związku z tym miasto zakłada, że 

wzrost będzie co roku wynosił 2,5 % odpadów rocznie. Przekłada się to na koszty 

zagospodarowania i wydzielenia frakcji Prdeefu oraz na koszty odbioru i przewozu przez 

PGK.  

Prezes E. Przybysz odniósł się do uwagi Przewodniczącego Komisji odnośnie wzrostu 

kosztów odbioru odpadów komunalnych. Powiązanie wzrostu kosztów z poziomem inflacji 

jest niewłaściwe. Inflacja jako pojęcie uwzględniające szeroki koszyk dóbr nie jest 

właściwym pojęciem do porównywania wzrostu kosztów w PGK.  Poinformował, że wzrost 

kosztów paliwa wzrósł kilkakrotnie, koszt wynagrodzenia planowany jest w przyszłym roku 

na poziomie 10 %, ceny pojemników i worków rosną o 20 %.  

Prezydent Ł. Kurzyna poinformował również o projekcie uchwały, która była opiniowana 

przez Komisję Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w sprawie Programu osłonowego  

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. Wyżej wymieniony program 

dotyczy złagodzenia skutków podwyżek dla osób samotnie zamieszkujących o niskich 

dochodach. Dla osób, których dochód nie przekracza 2 tys. zł miesięcznie, zostanie 

wprowadzona dopłata w wysokości 20 zł miesięcznie.  

 

Radny T. Czerwiecki jakiej ilości osób dotyczy taka ulga? Prezydent Ł. Kurzyna realnie 

niewiele osób wnioskuje o taką dopłatę, ale mieszkańcy są ciągle zachęcani i informowani 

o możliwości z korzystania z ww. dopłaty. 

Radny T. Czerwiecki stwierdził, że jest praktykowane zgłoszenie deklaracji, że przez jakiś 

czas nie zamieszkuje się w swoim lokalu i w związku z powyższym wnioskuje się  

o zwolnienie z opłaty śmieciowej. Dodał, że w skali Spółdzielni Mieszkaniowej jest takich 

kilkadziesiąt wniosków. Złożył propozycję o rozważeniu zlikwidowania takiej możliwości. 

Prezydent Ł. Kurzyna jest to uprawnienie ustawowe, które zostało mieszkańcom przyznane 

i mają prawo składać korektę deklaracji, a miasto ma obowiązek przyjąć i pomniejszyć ww. 

opłatę.   
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

  

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2022 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że stawki opłat w przedmiotowej uchwale 

zostały dostosowane do aktualnych cen usług firmy zapewniającej usuwanie  

i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym i są zgodne z zawartą umową. Ponadto 

wynikają z rzeczywiście poniesionych kosztów związanych z realizacja zadań wynikających 

z ustawy Prawo o ruchu drogowym i nie przekraczają maksymalnych stawek opłat 

określonych w ww. ustawie. Zaproponowane w przedmiotowej uchwale wysokości stawek 

opłat pokryją koszty wykonanych usług i spowodują nieznaczny wzrost wpływów do budżetu 

miasta.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2022 r. wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem  

i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Wolne wnioski.  

1. Radny K. Korneluk zapytał o dwie kwestie: pierwsza to nowo budowane rondo na ul. 

Wojska Polskiego – kiedy jest planowane oddanie ronda do użytku? Czy zniszczenie 

obrzeży krawężników tego ronda, nie będzie miało wpływu na oddanie go w terminie? 

Druga kwestia dotyczy deklaracji podatkowych - kiedy mieszkańcy będą musieli złożyć 

nowe deklaracje podatkowe na zagospodarowanie odpadami komunalnymi? Jeśli tak, to 

kiedy będą musiały wpłynąć do Urzędu Miejskiego? Prezydent ł. Kurzyna odnośnie 
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pierwszego pytania – oddanie ronda zależy od tego jak szybko przebiegną procedury 

odbioru ww. inwestycji. Prawdopodobnie przed Świętami Bożego Narodzenia zostanie 

oddane do użytkowania. Natomiast sam zakres uszkodzeń nie jest duży i nie determinuje 

odbioru. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnej informacji odnośnie przedłużenia terminu 

realizacji i zakończenia robót.  

 Natomiast odnośnie drugiego pytania Prezydent poinformował, że musi zasięgnąć 

informacji z Wydziału Opłat i Podatków, czy jest potrzeba składania nowych deklaracji i 

od kiedy?  

 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.            

 

 

 

Przewodniczący  

  Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

 Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 

 

 
 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


